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Aanwezig: De minister-pre s ident Cals en de mlnisters Bies
heuvel, Bot, Luns, Samkalden~~ Den Uyl~ r~~~} 

Voorts z ijn aanwezi g de staatssecretarissen 
De Block en Posthumus, alsmede drs.G.Brouwers 
(Economi s che Zaken), ir.J. A.P.Franke (Landbouw 
en Visserij), mr.A.F.K.Hartogh (Buiten12ndse 
Zaken), drs.J.H.IT.Hoogwater (Sociale Zaken en 
Volks~ezondheid), mr .F.ltalianer (Buitenlandse 
Zaken), dr. W.P.H.van Oors chot (Economische Zaken), 
drs.D. M. Ringnalda (Alg emene Zaken) en de heer 
D.Spierenburg 

Secretaris: drs.J. l'.fi ddelburg 

2. Mededelingen 

Hierbij wordt niets aan de orde gesteld . 

1..!. Mogelijkheden tot oplossing van de crisis in de Euro ese 
Gemeenschappen Brief van de minister van Buitenlandse Zaken 
dd. 16 november 1965, nr. 184.279, met bijlagen) 

~.1inister Luns zegt ter inleiding da t er een groot 
propagandaoffensief uit Parijs komt in verband met de presi
dentsverkiezing en in het begin van december. Het is duidelijk, 
da t het Franse bedrijfsleven n.iet g elukkig is over het optreden 
van de Franse deleg2.tie op 30 juni in de EEG-raad. Daarom wil 
de Frunse regering voor de verkiezingen de schijn wekken alsof 
er nu een overeenstemming over de EZG aan de horizon' rijst. 
Spreker heeft in verband met zijn bezoek aan de conferentie 
van de OESO in Parijs aan de pers l a ten meedelen, dat zijn 
ontmoeting met de Franse minister Couve de Murville niet de 
EEG-crisis tot onderwerp zal hebben, aangezien de Franse 
regering op de uitnodiging van de Vijf voor een bespreking van 
de Zes ook aan de Vijf gezamenlijk moet ant wo orden. Spreker 
heeft uit Rome vernomen, dat de voorzitter van de EEG, Fanfani, 
die voor de VN-vergadering in New-York is, niet voo rnemens is 
een standpunt terzake in te nemen. De Franse minister van . 
voorlichting, Peyre f itte, heeft meegedeeld dat er een regerlngs
conferentie van de Zes zal komen, zoals door de Italiaanse 
regering in mei in Venetiä was gesuggereerd, maar wat toen 
door de Franse regering werd gesaboteerd. 

De Italiaanse ..... 
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De Italiaans e regering in Rome heeft hierop l a ten antwoorden 
dat deze uitnodiging i s gedaan, voorda t Frankrijk in juni in 
Brussel de cri s is in de EEG li et ontstaan. Spreker is een 
beetje ges c hrokken van berichten di e de ambassadeur Spieren
burg t wee dagen geleden heeft gezonden over bes~ rekingen tus
sen de permanente vertegenwoord; gers. Spreker had vrijdag 
telefonisch contact met de Belgische minister Spaak, die hem 
voorstelde ddt de vijf permanente vertegenwoordi gers overleg 
zouden plegen om tot een standpunt te ko men. Spreker heeft 
geen bezwaar gemaakt tegen een dergelijke voorbespreking van 
het antwoord op de Franse reactie naar aanleiding van de 
schriftelijke uitnodibin~ van de Vijf voor een bespreking over 
de crisis in de EEG. Spaak blij kt echter de bedoeling te 
hebben g ehad dat de vij f p ermanente vertegenwoordigers alle 
zakelij k e problemen van de K .IG zouden bespreken om daaromtrent 
tot overeenstemming te k omen. Sprek er acht het echter niet 
wenselijk dat wordt b esproken ° in hoeverre men aan de Franse 
eisen teg emoet kan komen door uitholling van het verdrag en 
de positie van de EEG-commissie. Zijn bedoeling was dat aan 
de Franse regering een schriftelijk antn oord zou worden ge 
vraagd en hij wilde voorkomen dat elk land afzonderlijk op 
de Franse reactie zou ingaan. 

De heer Spierenburg verwac ht, dat alle Vijf akkoord 
zullen gaan met een herhaling van de uitnodiging aan de Franse 
regering en met de toevoe ging d2t de bij eenkomst in het kader 
van de EEG en in Brussel zal moeten worden gehouden. Enkele 
permanente vertegenwoordigers \villen echter de su ggesties d;e 
minister Couve de IVIurville heeft ge daan in behandeling nemen. 
Spreker is het met m;nister Luns eens da t dit vol s trekt ver
keerd zou zijn. De Vijf moeten niet n a denken, maar de Franse 
regering moet nadenken. Minister Spaak wil een schriftelijke 
reactie op de suggesties van Couve de Murville geven. De 
vijf permanente vertegenwoordigers zijn bezig met een memo be
stemd voor de Franse regering. Daar is geen bezwaar tegen, 
aangezien anders alle vijf regeringen wat anders zeggen.ln 
het memorandum zal niet veel meer moeten staan dan de consta
tering dd t de Vijf en Frankrijk het niet eens zijn en da t de 
Vijf tot hun spijt hebben vernomen? da t de Franse regering 
hun uitnodiging n;et heeft aangen omen, eindigende met een her
haling van de uitnodiging . 

De minister-president stelt voor thans eerst dè 
nota van Buitenlandse Zaken van 16 november te bespreken. ·o 

Minister Samkalden is de z e nota met ve el belang
stelling beginnen te lezen tot blz.4, waar hij belangrijke 
conclusies verwachtte die echter niet worden gegeven. Er 
wordt alleen gesteld, dat doorbreking van de vicieuze cirkel 
vlaarschijnlijk alleen mogelijl\: zal zijn door een fasering van 
de te ondernemen actie. Het wordt echter niet duidelijk ge
maakt waarop men hiermee doelt. Men zal ernaar moeten streven 
de eens ,ooezindheid onder de Vijf te hc:ndhaven. Op blz.3 van de 
nota wo~dt nu gesteld, ddt de ander e vier waarschijnlijk nega
tief zullen antwoorden (op een vraag de Europese Gemeenschap
pen met de Vijf voort te zetten) zolang de samenwerking met 
Frankrijk in de NAVO niet is verbroken. 

In de NAVO •... 
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In de NAVO kan v erwa c ht wor den, dat de moe i l i j khe den met 
Frankrijk in 19 67 en 1968 hun hoo g t epunt zull en berei ken. 
Met de genoemde fas ering i s he t denkbaar, dat de oplo ssing 
v an de c r isi s in de EEG en in de NAVO zal worden gesync hr oni 
seerd. Bij de moe i l i j k he den i n de NAVO s peelt de Duit s e wens 
een a andeel in de n u cl eaire bevvap eni n g t e kri j gen een bel an g
rijke rol, even a l s de vraag welk aandeel Frankr i j k kan hebben. 
Het is mogel i j k y dat i n 196 6 ?rankr i j k een geheel an dere 
positie he eft. De vra a g i s dan i n ho ev er re di t betekent da t 
een hyp ot heek wordt g el egd op de opl ossi n g v&n de crisi s in 
de EEG, omda t het de bondgenoten wat waard i s om een breuk 
in de NAVO t e voorkomen . De n ota geeft over di t alles echter 
geen verdere analyse. 

Minist er Den Dyl kan b egri jpen , dat men het tel eur
stellend vindt dat de n ot a na bl z . 4 n i et ver der gaat , maar 
op zichzelf acht hij de voorgest el de f a s ering van de t e 
ondernemen actie wel j u i s t. Spr eker herinnert eraan , da t de 
Nederlandse regerinG erop u it i s gewe e s t te komen t ot hand
having van he t front van de vij f E~G-partne r s . Aanvankelij k 
leek het erop alsof Nederl an d geïsole er d stond, maa r ddt i s 
nu niet meer het g evetl. Het ,!Oord i s nu aan de Fra n s e r ege
ring , maar i n de coördi n a. t i e -commi ssi e vv er d g econst a t eerd 
da t de tijd werkt in het voor deel van het Fr2ns e s t an dpunt, 
omda t als de bestaande schemertoestand langer ga a t du r en de 
Vijf moeilijker één front zullen blij ven vormen. De eerst e 
vraag is dan hoe l an g de Vijf n og een antvv'oo r d van Franlcrij k 
kunnen afwachten, v oordat z e zelf hun alterna tief u i t v/erken 
van de Vijf die verder g a an. De g emeenschap van de Vijf zou 
zich dan moeten reconstitueren en contact moeten opnemen 
met Engeland en Frankrijk. Men zou de ont wikkeli ng n og even 
kunnen aanzien, maar spreker wijst op het gevaar van het 
uiteenvallen van de Vijf. Hij acht het wenselij k , dat men 
gaat aftasten waartoe de Vijf bereid zijn ; dit zal binnen 
enkele weken bekend moeten zijn. 

Minister Biesheuvel leest in de nota op de e erst e 
bladzijdey ddt het toch ni e t meer lukt met Frankrij k tot 
overeenstemming t,e · komen; men a a rzelt vervolgens in de nota 
welke kant men dan uit zal moeten gaan. Op bladz.4 wordt 
voor da t geval het alternatief b gegeven , ervan uitgaand e 
dat de breuk met Frankrijk definitief i s . Alt er na t ief a 
leidt naar sprekers mening ook tot een dergelij ke breuk . 
Hij is het met minister Den Dyl eens, dat binnen ?ngeveer 
vier weken moet vaststaan hoe het met de andere Vler EEG
partners ligt. Bij de andere vier le eft de wens om binnen 
de Zes tot een oplossing te komen. Spreker z ou ook een o~~ 
lossing binnen de Zes willen zoeken y aange~~en de m?gellJk
heid hiervan nog nooit met de Fransen aan een t ~fel lS nage
gaan. Men kan dan niet z eggen da t er een breu k lSo Om ~ e ~e 
redenen vindt spreker zowel alternatief a als alterndt le~ b 
onaantrekkelijk. 

Staa ts s ecretaris Posthumus begrijpt het ni et hel ~-
maak, als men zegt da t Nederland binnen de EEG een oplosslng 
moet zoeken. 

De vraag , ..... 
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De vraag is dan of men bereid is concessies te doen ten aan
zien van het EEG-verdrag en in de EEG-raad te vergaderen 
zonder de commissie. Spreker meende d ~t het vaststond, dat 
de Nederlandse reg ering hiertoe niet bereid was. 

De mi nister- president heeft ook gekeken naar de 
uitwerking van de woorden "te ondernemen actie" wa a rmede 
blz.4 eindigt, maar er volgt verder niets. Hij is het er mee 
eens, da t er een oneindig aantal varianten denkbaar is. Toch 
g elooft hij, dat men verder op de alternatieven moet ingaan. 
Men zal zoals minister Bi esheuvel aangeeft moeten proberen 
de Franse regering ertoe te breng en de afgebroken draad weer 
op te rapen, maar in de vori ge REZ- vergadering is al besloten 
een analyse t e maken van de situatie, als dit niet meer lukt. 
Men gaat er dan van uit? dat Frankrijk niet me er meedoet. 
Spreker meent ook, da t men bij het interne beraad wat verder 
moet gaan; binnenkort zal men voor beslissingen komen, omdat 
de schemeTtoestand niet l an g meer zal kunnen duren. De bestu
dering van de a l te -r'natieven zal d2.ll alle aandacht moeten 
hebben. Daarbij moet men v a ststellen welke punten de Nederlan
se delegatie in geen g eva l zal mogen prijsg even. Voorts had 
spreker gaarne, dat in de alt ernatieven meer naast elkaar 
werd gezet wat het Duit se, het Italiaanse en het Belgi sche 
s treven is. 

Minist er Luns zegt in zijn antwo ord op de opmerkingen 
da t minister Samkalden terecht stelt, dat er een relatie is 
tussen de Franse houding in de IfAVO en in de EEG; hij zag 
echter niet hoe de s amenwerking in de NAVO gehandhaafd zou 
kunnen blijven door in de EEG aan Frankrijk toe te geven. 
Spreker acht het daa rom a l moeilij k hierover iets te zeggen, 
omda t de Franse regering nooit precie s gezegd heeft ~~t zij 
wil. Hij heeft de indruk? dat de verhouding eerder omg ekeerd 
is. Als de Duitse regering va sthoudt aan de Ameri kaanse samen
werking en de verdieping v~n de betrekking en met Engeland, is 
het denkbaar dat na a.J.nv.:~ arding v an de Franse ei sen ten aanzien 
van de EEG president De Gaulle toc h zal stellen da t met de 
DJ. i tse regering niet t e spreken i s.~ De vrees van mini ster Spaak 
is, da t de crisis in de EEG blijft door sudderen tot de crisis 
in de NAVO op e en hoogtepunt is gekomen. Spreker is het ermee 
eens, dat de tij d begi n t te dringen. Een beslissing behoeft 
niet oD 1 januari te zijn genomen? maar wel tussen nu en 1 
febru a ri. Dan moeten de Vijf precies we t en w.J. t ze gaan doen. 
Het is zo, dat de Nederlandse delegatie moet trachten de 
samenwerking tussen de Ze s te handhaven, maar zij zal geen 
concessies kunrlen doen ten aanzien Vdn de t ekst, de grondsl agen 
en de constructie van het EEG-verdrag , g een aantasting lrunnen 
aanva.J.rden van de verdragspositi e van de EEG-commissie en ook 
niet het b eslis s en met ,(j' ekv,~üificeerde meerderheid van 1 janua-o . 
rie 1966 af kunnen opgeven. Er zijn wel een aantal conc essl~s 
denkbaar? bijv. de a fspraak dGt de EEG-co~nis s i e bepadlde dlngen 
niet moet doen~ zoals de ontvangs t van geloofsbri even van ambas
sadeurs, overleg in Egypte over het prolJleem-Israël e. d. 

Verder zou .... 
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Verder zou men ver aan de Franse eisen ten aanzien Vdn het 
landbouwbeleid kunnen tegemoe t komen, zoals de EEG- commis sie 
met haar memorandum al heeft voorgesteld. Spreker denkt 
voorts aan een a fs pr aak zoals gemaakt is omtrent de graan
prijs, dat deze n i et onmiddelltjk met gekv\'a l-i fice er de meer 
derheid veranderd zal vlorden . Hi j beaamt wat mini ster Den 
Dyl heeft gezegd, nl. da t de tijd voor het Frans e s tandpun t 
werkt, mits men deze tijd l ang er rekent dan t wee à drie 
maanden. Het zal dan nodig kunnen worden dat, zoals minister 
Den Dyl voorstelt , wordt afgetast met de vi er EEG-partners 
hoe men zonder Frankrij k verder zou kunnen gaan . Spreker is 
er echter t egen, ddt dit bilateraal zou worden b esproken. 
Met Nederland heeft de Dui tse reg ering tot dusver het lcr a ch
ti gst e standpunt in deze zaak ingenomen . 

Minister ~ot merkt op, ddt het altij d g evadrlijk 
is om te vroe g over alternati eve oplossing en te spreken . 
Toch lij kt het SlJreker goed da t de raa dLin concreto"çtde vraag 
beantwoordt of mp-q.' bereid is wa ter in de wijn te doen door 
op het voetspoor van Luxemburg akkoo rd te gaan met de inter
gouvernementele richting met a ls modi fic a t ie de mogelijkheid 
dit tijdelijk te doen dan wel of men het beter acht de zaak 
op de spi ts te dl"i jven. Hierover zal men nu wel een uitspraak 
moeten doen. Minist er Luns antwoordt, d8. t de reger ing zich 
op een niet ongeva~rlijk pad zou begeven, als zij nu reeds 
een geheel plan klaa r zou hebben. .Iel zal de raad de princi
piële beslissing moeten nemen, dat Nederland me t de vi er 
andere partners verder gaat, als het niet l ukt Frankrijk 
tot voort z etting van de samenwerking te bewegen. De minister
president merkt op, d~t dit la~tste niet duideli jk in deze 
nota staat; op dit punt zal de nota bijgewerkt kunnen wo rden. 
Spreker stelt voor de onderhavig e n ota n og in een t we ede 
ronde te bespr eken • 

. t.,.",'/' ~ Minister Samkalden zegt dat mini ster Luns niet 
<JAA;._l..':1. ~ heeft geantwoord op zi jn opmerking omtrent de passage in 
Á'~ de nota dat de beslis s ing om z onder Frankrijk verder te gaan 

tri Jth\ -A''''niet genomen zal worden, zolang de samenwerkinz met Frankr i jk 
'e '~ in de NAVO niet is verbroken. Dit zou betekenen dat het al

ternatief b op blz.4 niet tot de mog elijkheden behoort zolang 
de crisis in de NAVO latent blijft. Minister Lun.§. antwoordt, 
da t het doorgaan me t de EEG waarbij voor Frankrijk een lege 
stoel blijft voor de andere partners wel aanva~rdbadr zal . 
zijn, maar het doorgaan van de Vijf, met eventueel toevoeglng 
van andere landen, vva2.rbi j Fra.nkri j l( als e en do de t ak zal 
afvallen, zal voor de andere p a rtners afhankeli jl( zijn van 
het al 0 7 niet verder s~men gaan in de NAVO. 

Minister Den Dyl gelooft niet dat de houding van 
Frankrijk in de NAVO beïnvloed zal worden door wat de andere 
vijf partners in de :C~G doen. IvUnister ~uns acht de volgex:de 
ontvlikkelin.cr mocreliJ·k. li'rankrijk blijft negatief ten aan: ~ len 

o b t ., 1 van de EEG, wa drna de vijf p3rtner s besluiten da ZlJ coor-
gaan en de Franse stoel zullen openhouden . 

Mocht dan •..•• 



- 6 -
Zeer Geheim REZ 

22 november 1965 

Mocht dan de Frans- Duitse tegenstell-ïng over de nucleaire 
wapens tot een crisis in de NAVO leiden, dan zal een heel 
andere opzet van de economische gemeenschap (met Engeland 
en Scandinavi ë) denkbaa r zijn. Dit is uiteraard speculatief, 
omdat enkele weken na de Franse verkiezingen de situatie 
weer anders kan zijn. In de volg ende vergauering van de REZ 
zal men hierover verder moeten spreken. 

De minister-president const2teert, dat de moe-ïlijk
heid blijft met betrekking tot de aangehaalde alinea op 
blz .3. Mini ster Samkalden meent ook, da t dit het beslissende 
punt is voor de keuz~ tu ssen de alternati even a en b . De 
minister-president acht het mogel ijk, ddt men stelt dat niet 
gesproken wordt over doorgaan van de E~G met de Vijf, zo 
lang Frankrijk niet zelf uit de NAVO is gelopen, maar het 
kan oo k zijn da t de vijf PQrtne r s na de vergadering van de 
EEG-raad op maandag en d-ïnsdag al voor deze vraag staan. 

Minister Den Uyl heeft gelezen, dat min-ïster 
Biesheuvel in een redevoering heeft gesteld, da t de EEG 
zonder Frankrijk geen EEG is en d2t men met betrekking tot 
de EEG de "point of no return" i s gepas s eerd. Spreker meent 
dat men voorzichtig moet aftasten om te beoordelen of de 
s amenhan g met de houding van Frankrijk in de NAVO essentieel 
is. Fran se ministers z i jn naar Moskou en andere communistische 
hoofd s teden gegaan . Iïen kan dan stell en, ddt terwi lle van de 
Atlantische samenwerking alles g eprobeerd moet worden om 
Frankrij k binnen de ~EG te houden, maar het kan 0 ok omgekeerd 
zijn. De Duitse bondsr egering zal z-ïch afvragen wat het 
effect van verder gaan met de Vijf i s voo r de Duit se positie 
in de NAVO en voo r de Franse p os i t i e in de NAVO. Spreker 
heeft gepleit voor het aftasten van deze zaken voor het ge
val er met Frankrijk over de essentialia geen overeenstem
ming kan worden bereikt. Minist er Luns ant rlOordt , dat op 
verschillende vragen niemand no g ant~/oord kan geven. Het 
bereiken van overeenstemming met Frankrijk in de EEG sluit 
niet uit, da t Frankrijk in de NAVO onmo gelijk blijft. De 
heer Spier enburg kan de uiteenzettingen van mini ster Luns 
onderschrijven, maa r de formulering van de alinea in de nota 
geeft aanleid-ïng tot misverstand. Het is niet zo ,da t de 
houding van minist er Spaak of van de Italiaans e regering be
ïnvloed wordt door het al of niet blijven van Frankrijk in 
de NAVO. Als bijv. de begrotingen niet worden vastgest eld, zal 
dit onafhankeli jk vail de s itu2 tie in de NAVO de Vijf op één 
hoop drijven. Het is dus niet juist ddt de Belgische en de 
Italiaanse reger-ïng niet bereid zouden zijn te pr aten over 
verdergaan Vdn de Vijf zonder Frankrijk. . . 

De minister-president concludeert, dat de Zln ln 
de nota over de NAVO inders g esteld moet worden . 

Staa tssecretaris Posthumus me ent, dat de probl ema
tiek mede bepaald wordt door de vraag hoe men denkt, d~t het 
Franse standpunt zal zijn. Het kan zijn, dat de Franse rege
ring toch bereid zal blijken tot een zekere voortgclng van 
de EEG. 

SpreIeer ver\:acht ... 
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Spreker verwa cht ec hte r e er der, dat pres i dent De Gaull e tot 
g een enkel e conces s ie b er eid zal zi j n en da t hi j de samen
werking in de NAVO en de EEG kapot wi l maken. 

Mini s ter Sanü~alden he eft v oor op ge st eld het be
houd Vdn eenst emmi g hei d van de Vij f; uit d~t oogpunt heeft 
hij opheldering gevra agd over de zin in de n ota inzake een 
breuk van Fran krij k met de NAVO. Lo sma ki ng van het daa r i n 
g elegde verband betekent ni et da t nu al in de EEG- vergade
ring een principi~le verkl aring gevraagd mo e t ~orden~ da t 
men bereid is de E3G met de Vijf zonder Frankri jk voort te 
zetten. Men zal een positi e mo e ten scheppen die de Franse 
regering noodzaakt om s tandpunt en in t e nemen. Op verschil
lende punten in de EEG i s vertr~ging mogel ij k ~ maar vert r a
gingen zijn wo eilij k voor ond er delen van he t l a.ndb ouwbel ei d 
en vo or de Kennedy-ronde. Sprek er t ekent v ervol gens no ~ aan 
bij het aanduiden van c oncessie s door minister Luns, dat men 
op dit punt voorzichti g moet zijn. Handhaving van de b epa
ling van het EEG-verdra g inzake het b esli ss en met gekY/alifi
ceerde meerderheld do or de EEG-raad is bijv. ook v~~ belang 
voor de EEG-commis s ie, aange zien de EEG-raad steeds op voor
stel van de commis s ie moet be s lissen. 

Minister Biesheuvel zegt naar aanleiding van de 
vraag van staatssecretaris Posthumus of er no g a anwijzingen 
zijn dat men met Frankrijk tot een akko ord zal kunnen komen, 
dat hij dit op het moment niet bij voorbaa t uit gesloten acht. 
Ten aanzien Vdn het EEG-landbouwbeleid zal men begin vol~end 
jaar tot beslissingen moeten komen~ o.a. ten aanzien van de 
graanpolitiek~ de zuivel (wat bijzonder g ecomplice erd iS) 
en het rundvlees. Deze beslissingen moeten voor 1 april zijn 
genomen. Indien de Franse reg ering niet in de EEG-raad hier
aan wil meewerl(en~ zal men nog kunnen denken aan het slui ten 
van een gentlemans agreemen.t tussen de Vijf waarbij Frankrijk 
zich alsnog zal kunnen aansluiten. Ten aanzien van de Kennedy
ronde geldt ongeveer hetzelfde. 

Minister Luns lijkt het bet er in de verga dering van 
de EEG-raad nog niet naa r een gentlemans agreement van de 
Vijf te koersen, zolang no g g een duidelijkheid over het grote 
verschilpunt bestaat. Aan staatssecretaris Posthumus antwoordt 
spreker~ da t de grote vraag nog steeds is of de Franse r ege
ring 1 merkende dat zij inwilliginG va.n haar eisen niet zal 
krijgen~ bereid is tot een modus vivendi. Spreker is het 
met minister Sa~kalden eens, dat voorshands aan de Fransen 
geen tegenvoorstellen moeten worden gedaan; dit zal men 
moeten nalaten zolang niet over handha ving van de drie genoemd e 
punten zekerheid bestaa t. De Franse minister Couve de r.Iurville 
heeft spreker uitgenodigd voor een dejeuner tijdens de verga
dering van de OESO-raad in Parijs; bij die gelegenheid zal 
spreker hem apart nemen en hem waarschuv·/en voor illusies. 
Op de opmerkingen van minister Bie stleUvel antvvoordt spreker, 
dat Couve de Murville aan de ambas s adeur Bentinck heeft ge
zegd ddt eerst het grote politieke punt opgelost moet zijn, 
voorddt men over EEG-zaken verder kan praten; op de tegelll fer
ping van Bentinck da t de Franse re gering de L. e zomer een ander 
standpunt innam, antwoordde Couve de r,l[urville d ..... t thans het 
politieke punt voorop staat. 

Minister Samkalden •... 
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Minister Samkalden dringt erop aan, nu het zo 
urgent wordt, da t de nota wordt bij gewerkt en na de verga
dering van de E~G-raad op 29 en 30 november een nieuwe ver
gadering van de REZ wordt g ehouden, waarin ook de landboun
moeilijkheden en de Kenne dyronde aan de orde komen. 

Min-i ster Luns zegt ddt na de brief van de voor
zitter van de EEG-raa d, Colombo, werd gehoo pt , dat men met 
de Fransen we er aan de tafel zou komen te zitten. Het ziet 
er naa r uit dat het nu anders loopt, maar aan de Fransen 
moet no g de kans worden ge l a ten zic h duidelijk te u-iten. 

De minist er-pr e side~ concludeert, dat Buitenlandse 
Zaken de not a zal bijwerken naa r aanleiding van de discuss-ies 
in deze vergadering en i n het licht van de komende ontwi kke 
ling en da t weldra een nieuwe vergadering van de REZ zal 
worden bijeengeroepen. 

4. Gevolgen van de 1 an gdurige st il stand bij de Eu~opese Gemeen
schappen ( Nota van de mi nis ter van Economi s c he Zaken dd. 
17 n ovember 196 5) 

5. -

De minister-president stelt voor dit punt aan te 
houden tot de volg ende verga dering. 

WIinist er Den UY~ deelt mede, dat van hem op dit 
punt nog n a dere opmerking en komen. 

hlinister Biesheuvel he eft bi j aanhouding no g ge
legenheid om over de gedacht e van het aangaan van een gentle
mans agreement over het l a ndbouwbelei d na te denk en. Als de 
Franse delegatie de urgente punten van het l andbouwbeleid 
als een lopende zaak ziet, dan zijn deze oplosbaar; al s zij 
het niet zo zien dan zou men kunnen proberen l angs de weg 
van een gentIemans agreement met de Vijf t e gaan, wat voor 
de Fransen een onvoordelige zaak zal zijn. 

De minister-president stelt vo or, da t de minister 
van Landbouw en Vi sserij het initiat i ef neemt voor het onder
zoek van de mogelij kheden van een gentlehlan s agreement. Ten 
aanzien van de Kennedyronde zal een overeenkomstig onderzoek 
onder leiding van de mini ster van Econom-ische Zaken kunnen 
worden gehouden. De raad verklaart z i ch h-iermede akkoord. 

Conclusies van de coördina tiecommissie betreffende vergaderin,~ 
v a.n de EEG-raad op 29 en 30 novembe r 1965 (Bri ef van de mini s 
ter VJ,n Buitenlandse Zaken dd. november 1965, met bi j lagen) 

Min-ister Biesheuvel merkt lne t betrekking tot het 
punt van de v a ststelling van een referentieprijs voor sinaa s
appels op dat deze dag het comité special met de Franse ver
teg enwoordiger erbij hierover zal spreken. Spreker staat op 
het standpunt ddt als Nederland zijn doel wil bereiken dit 
punt niet voor de volgend e maandag in de vergadering van de 
EEG-raad op de agenda moet wo rden geplaatst . 

Het kan 
. . 

z J.,ln.o .•. 


